النشرة اليوهية للاتحاد UAC DAILY MONITOR

23 كانون الثاني (يناير) 2024 نشرة يووية إلكترونية تصدر عن اتحاد الغرف العربية

خالد حنفي خلال الإعلان عن تنظيم الهنتدى الدولي لريادة الأعمال 2024: نحو تحقيق أهداف التنوية الهستداوة عبر تعزيز الابتكار والنوو الاقتصادي لرواد الأعمال



عقد في مقر جامعة الدول العربية، امس الإثنين 2024-1-22، مؤتمر صحفي حضره أمين عام اتحاد الغرف العربية، الدكتور خالد حنفي، الدكتور هاشم حسين، ورئيس مكتب ترويج الاستثمار والتكنولوجيا التابع لمنظمة الأمم المتحدة للتنمية الصناعية (اليونيدو) - مملكة البحرين، الدكتور هاشم حسين، والأمين العام المساعد لجامعة الدول العربية السفير رشيد الخطابي، والمدير العام للمنظمة العربية للتنمية الزراعية البروفسور إبراهيم آدم الدخيري، حيث جرى الإعلان عن تنظيم النسخة الخامسة من المنتدى الدولي لريادة الأعمال WEIF للعام 2024 -التي سوف تقام على هامش أعمال القمة العربية على مستوى القادة المقرر عقدها في مملكة البحرين خلال شهر أيار (مايو)- وذلك بالشراكة ما بين اتحاد الغرف العربية ومكتب ترويج الاستثمار والتكنولوجيا – منظمة الأمم المتحدة للتنمية الصناعية (اليونيدو اللحرين).

وتحدُّثُ أَمَيْن عام الاتحاد الدكتور خالد حنفي خلال المؤتمر الصحافي، فنوّه إلى أهميّة انعقاد المنتدى "حيث يهدف المنتدى الدولي لريادة الأعمال 2024 إلى تحقيق أهداف التنمية المستدامة من خلال تعزيز الابتكار والنمو الاقتصادي لرواد الأعمال مما يسهم بصورة مباشرة في تحقيق التنمية الاقتصادية والاجتماعية

رسوف يتخلل المنتدى عدد من المحاور أهمها (1) آليات التكامل وسوف يتخلل المنتدى عدد من المحاور أهمها (1) آليات التكامل الإقتصادي العربي الأفريقي من خلال ريادة الإعمال (2) الشمول المالي المستدام (3) الاقتصاد الأخضر والأزرق المتجدد (4) الإقتصاد البرتقالي الإبداعي (5) البيئة الملائمة لريادة الأعمال والابتكار (6) الدكاء الإصطناعي والتحول الرقمي (7) دور الجامعات والمراكز التعليمية ومراكز البحوث (8) والتمكين الإقتصادي لذوي الإعاقة ومبادرة العيش بإستقلالية (9) بلإضافة الى القمة العربية الأفريقية لريادة الإعمال والاستثمار.

ونوه الدكتور خالد حنفي إلى أنّ "المنتدى يحظى بدعم عدد من الشركاء في مجال تنمية المؤسسات المتناهية الصغر والصغيرة

والمتوسطة وريادة الاعمال والابتكار من أبرزهم الاتحاد الدولي للمسؤولية الاجتماعية واتحاد "شنتشن – الصين" لتعزيز ريادة الأعمال لدى الشباب والشبكة الدولية للشركات الصغيرة والمتوسطة والشبكة الدولية لرائدات الاعمال وشبكة الأعمال الإبداعية ومنتدى شباب التعاون الإسلامي ومنظمة تنمية المرأة ومنظمة العالم الإسلامي للتربية والعلوم والثقافة بالإضافة الى عدد كبير من اصحاب المصلحة مثال الوزارات والمنظمات الحكومية ووكالات الأمم المتحدة والمنظمات غير الحكومية والمؤسسات المالية التنموية والمنظمات الإقليمية والدولية والمتوسطة ومراكز البحوث ومراكز الفكر والحاضنات والمسرعات وغرف التجارة والصناعة وغيرها".

Union of Arab Chambers

ونوه الأمين العام د. خالد حنفي إلى أنَّه مُتابعة للنجاح الذي جَقَقته مبادرة "العيش باستقلالية"، ومن أجل تكثيف العمل لتحقيق التمكين الاقتصادي لذوي الإعاقة، سوف يتم خلال المنتدى عقد جلسات حوارية لاستكمال وضع وبرامج عملية تسهم في الارتقاء بذوي ِالإعاقة في الدول العربية. كما سينظُّه خلال المؤتمر معرضاً للتكنولوجيا الحديثة لذوي الإعاقة، بالإضافة الى معرضاً للمشاريع المتأهلة في النسخة الثانية من مسابقة "العيش باستقلالية." كما سوف يتم خلال المنتدى تنظيم الدورة الثانية من منتدى الأسرِ المنتجة، وذلك في إطار التمكين الاقتصادي والاجتماعي للأسر المنتجة، حيث يسعى المنتدى الى تحديد الأليات المثلى لمساعدتهم على التحول من النمط غير الرسمي إلى النمط الرسمي من خلال برامج ريادة الاعمال "حيث أن الأسر المنتجة المتميزة تتمتع بمهارة عالية في الصناعات الحرفية والمنتجات البسيطة، كونَّ تلك الأسر قامتَ باستغلال جميع الموارد المتاحة من البيئة المحيطة بها وتحويلها إلى منتجات مبتكرة تتناسب مع أذواق واحتياجات المستهلكين". المصدر (اتحاد الغرف العربية)

Khaled Hanafi during the Announcement of the Organization of the International Entrepreneurship Forum 2024: Towards Achieving Sustainable Development Goals by Promoting Innovation and Economic Growth for Entrepreneurs



A press conference was held at the headquarters of the League of Arab States, yesterday, Monday 1/22/2024, attended by the Secretary-General of the Union of Arab Chambers, Dr. Khaled Hanafi, Dr. Hashem Hussein, and the Head of the Investment and Technology Promotion Office of the United Nations Industrial Development Organization (UNIDO) - Kingdom of Bahrain, Dr. Hashem Hussein, and Assistant Secretary-General of the League of Arab States, Ambassador Rashid Al-Khattabi, and the Director General of the Arab Organization for Agricultural Development, Professor Ibrahim Adam Al-Dakhiri. It was announced that the organization of the fifth edition of the International Entrepreneurship Forum WEIF for the year 2024 - will be held on the sidelines of the Arab Summit at the leadership level scheduled to be held in the Kingdom of Bahrain during May. This is in partnership between the Union of Arab Chambers and the Investment and Technology Promotion Office - United Nations Industrial Development Organization (UNIDO - Bahrain).

The Secretary-General of the Union, Dr. Khaled Hanafi, spoke during the press conference, noting the importance of holding the forum, "as the International Entrepreneurship Forum 2024 aims to achieve sustainable development goals by promoting innovation and economic growth for entrepreneurs, which contributes directly to achieving economic and social development for them."

The forum will include several topics, the most important of which are (1) mechanisms for Arab-African economic integration through entrepreneurship (2) sustainable financial inclusion (3) the renewable green and blue economy (4) the creative orange economy (5) The appropriate environment for entrepreneurship and innovation (6) Artificial intelligence and digital transformation (7) The role of universities, educational centers, and research centers (8) The economic empowerment of people with disabilities and the Independent Living Initiative (9) In addition to the Arab-African Summit for Entrepreneurship and Investment. Dr. Khaled Hanafi noted that "the forum enjoys

the support of a number of partners in the field of

micro, small and medium enterprise development, entrepreneurship and innovation, most notably the International Federation for Social Responsibility, the "Shenzhen - China" Federation for Promoting Youth Entrepreneurship, the International Network for Small and Medium Enterprises, and the International Network for Women Entrepreneurs." The Creative Business Network, the Islamic Cooperation Youth Forum, the Women's Development Organization, and the Islamic World Educational, Scientific and Cultural Organization. In addition to a large number of stakeholders, such as ministries, governmental organizations, United Nations agencies, non-governmental organizations, development financial institutions, regional and international organizations, commercial banks, universities, small and medium-sized enterprise support institutions, research centers, think tanks, incubators, accelerators, chambers of commerce and industry, and others."

The Secretary-General, Dr. Khaled Hanafi noted that, as a follow-up to the success achieved by the "Living Independently" initiative, and in order to intensify work to achieve economic empowerment for people with disabilities, dialogue sessions will be held during the forum to complete the development of practical programs that contribute to the advancement of people with disabilities in Arab countries. During the conference, an exhibition of modern technology for people with disabilities will be organized, in addition to an exhibition of the projects that qualified in the second edition of the "Living Independently" competition. The second session of the Productive Families Forum will also be organized during the forum. This is within the framework of the economic and social empowerment of productive families. The forum seeks to identify the optimal mechanisms to help them transition from the informal style to the formal style through entrepreneurship programs "The distinguished productive families are highly skilled in craftsmanship and simple products, as these families have exploited all available resources from their surrounding environment and transformed them into innovative products that suit the tastes and needs of consumers."

Source (Union of Arab Chambers)

منحت "الشبكة الإقليمية للمسؤولية الاجتماعية" أمين عام اتحاد الغرف العربية، "جائرة الشريك المجتمعي الموثوق للشبكة الإقليمية للمسؤولية الأجتماعية لعام 2024"، مع مؤسسات فصيات عربية ودولية أخرى عربيقة ذات المساهمات عية في مجال الشراكة المجتمعية المهنية. وذلك ضمن فعاليات "المَّلتقي الثاني عَشر لشركاء الشبكة الإقليميَّة للمسؤولية الاجتماعية لعام 2024"، الّذي عقد افتراضيا بتاريخ 20 يناير (كانون الثاني) 2024

وُ عَلَق أمين عَام اتحاد الغرف العربية، الدكتور خالد حنفي، على منحه ومنح الأتحاد لهذه الجائزة المرموقة، معربا عن امتنانه وتقديره لـ "الشبكة الإقليمية للمسؤولية الاجتماعية"، لمنجها تَجائرَة الشريك المجتمعي الموثوق لَلشّبكة الإقليميّة للمسؤوليّة الاجتماعية لعام 2024"، معتبرا أن "الشبكة الإقليمية للمسؤولية الاجتماعية"، تعدّ من المؤسسات الهآمة والبارزة في العالم العربي العاملة على رفع مستوى الوعي حول المسؤولية المجتمعية للشركات والمؤسّسات، والعمل على تعزيزها في الشركات والمؤسسات، والقطاعات الحكومية والاهلية والخاصة." ونوّه الدكتُور خالد حنفي إلى أنّ "منّحه ومنح اتحادُ الغرف العرّبيّة

لهذه الجائزة المرموقة، يمثّل مدعاة فخر إذ لطالما أولى الاتحاد اهتماما بارزا واستثنائيا بموضوع المسؤولية المجتمعية، بما يساهم في صالح تنمية مجتمعاتنا ومؤسساتنا العربية".

ولفت حنفي إلى أنه "إيمانا من دور اتحاد الغرف العربية في دعم مبادرة المسؤولية الاجتماعية المستدامة، فإنَّ الاتحاد يدعو دائما ويحث الغرف المحلية وشركات العالم العربي على تبني المبادرة وتطوير روح المسؤولية الاجتماعية المستدامة وفقا لأهداف الأمم المتحدة للتنمية المستدامة وتحفيز الشركات من خلال إطلاق جائزة الشركات الاكثر مسؤولية اجتماعية في العالم العربي في مختلف القطاعات وبالتعاون مع الشهادات المعتمدة دولياً" "إننا نعبّر عن اعتزازنا وفخرناً بالتعاون الوثيق القائم بين "اتحاد الغرف العربية" و "الشبكة الإقليمية للمسؤولية الاجتماعية"، والذِّي يهدفُ فَي الْمَقَامِ الأُولِ إِلَى خُدَّمَة شَعُوبُنّا ٱلعَربية".

وَأَكَدُ الْأُمِينِ العَّامِ خَالَدُ حَنَّفِي "أَننا نتطلع دائما إلى المزيد من التعاون والتنسيق الفعّال في المرحلة القادمة، من أجل تحقيق أهدافنا السامية على صعيد آلتنمية المجتمعية".

المصدر (اتحاد الغرف العربية)

جدارية رقمية تذكارية للشخصيات العربية الأكثىر تاثيراً في مجال المسؤولية المجتمعية

وفق التصنيف المهني العربي للشخصيات العربية الأكثر تاثيراً في مجال المسؤولية المجتمعية

أولاً: الفئــة الفخــر بـ





من إصدارات الشبكة الإقليمية للمسؤولية الاجتماعية











































































www.regionalcsr.com - info@regionalcsr.com

The Union of Arab Chambers Wins the "Reliable Community Partner of the Regional Network for Social Responsibility 2024 Award"

The Regional Network for Social Responsibility awarded the Secretary-General of the Union of Arab Chambers the "Reliable Community Partner Award for the Regional Network for Social Responsibility for the year 2024," along with other well-established Arab and international institutions and personalities with qualitative contributions in the field of professional community partnership. This is within the activities of the "Twelfth Forum of Partners of the Regional Network for Social Responsibility for the year 2024", which was held virtually on January 20, 2024. The Secretary General of the Union of Arab Chambers, Dr. Khaled Hanafi, commented on granting him and the Union this prestigious award, expressing his gratitude and appreciation to the "Regional Network for Social Responsibility" for granting him the "Reliable Community Partner Award for the Regional Network for Social Responsibility for the year 2024." Considering that the "Regional Network for Social Responsibility" is one of the important and prominent institutions in the Arab world working to raise the level of awareness about the social responsibility of companies and institutions, and working to strengthen it in companies and institutions, and the governmental, private and private sectors." Dr. Khaled Hanafi noted that "granting him and the Union of Arab Chambers this prestigious award represents a source

of pride, as the Union has always given prominent and exceptional attention to the issue of social responsibility, which contributes to the development of our Arab societies and institutions."

Hanafi pointed out that "believing in the role of the Union of Arab Chambers in supporting the Sustainable Social Responsibility Initiative, the Union always calls and urges local chambers and companies in the Arab world to adopt the initiative and develop the spirit of sustainable social responsibility in accordance with the United Nations Sustainable Development Goals and to motivate companies by launching the award for the most socially responsible companies in the Arab world in various sectors and in cooperation with internationally accredited certificates." He said: "We express our pride and pride in the close cooperation that exists between the Union of Arab Chambers and the Regional Network for Social Responsibility, which aims primarily to serve our Arab peoples."

Secretary-General Khaled Hanafi stressed, "We are always looking forward to more effective cooperation and coordination in the next phase, in order to achieve our lofty goals in terms of community development."

Source (Union of Arab Chambers)

